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20.00 uur

Raadzaal gemeentehuis, Stadhuisplein I

Aanwezig:
Voorzitter: mevrouw J.W.E. Spies (bu rgemeester)

De griffier: mevrouw J.A.M. Timmerman

De raadsleden: de heren S. Bak (ChristenUnie),J.G. van Beek (CDA) en RJ. Blom (Nieuw Elan),

mevrouw CJ. Blom-de Ruiter (ChristenUnie), mevrouw MJ.A. van Brussel-ter Braak (NieuwElan),

de heer R.B. Driesen (GroenLinks), mevrouw E.W. Ens (VVD), de herenJ.R. Ensing (CDA),J.M.

Goedegebuure (SCP) en H.H. Coes (PvdA), mevrouw A. de Groot-Slagter (RUnCouwelokaal),

mevrouw P.H.E. Heijkoop (CroeneHartDemocraat) (eerder vertrokken), de heer R. van Heusden

(Nieuw Elan), mevrouw P.C.H. Hoogenes (Nieuw Elan), de heerJ.A. deJeu (NieuwElan), mevrouw G.

Keskin-Akdemir (PvdA), mevrouw MJ. Kottenhagen (Groenlinks), mevrouw W.E.F.T. van der Louw

(CDA), de heren R. Middelraad (D66), PJ.A. Morssink (D66) en H.F.A. van der Nat (SP), mevrouw

l.T. Prins (D66), de heer R.C. Prins (VVD) en mevrouw M.M. Romeijn-van Gameren (ChistenUnie),

de herenJ.C. Schotanus (NieuwElan) en E. Straver(PvdA), mevrouw M.R. Verkleij-Lemmers (CDA),

de heer M. Vermeulen (CDA), mevrouw W.E. Verschuur (Beter Alphen), mevrouw M.C.M. de Vos-

Verwaijen (VVD), de heren R. de Vries (Lijst Rob de Vries), R. Vrugt (CDA), B. Wienbelt (WD) en

FJ.H. van Zuylen (GroenLinks)

Verder: de wethouders: de heren C.P. van As (Nieuw Elan), M.H. du Chatinier (ChristenUnie),J.4.

deJager (CDA), E.G. de Leest (D66) en CJ. van Velzen (CDA)

Afrvezig met kenn¡sgevlng: mevrouw MJ.S. Vorenkamp-van de Westeringh (VVD), de heren H.

Lekx (SP), R.H.A. Geurts (SP), P.B.W. Bontekoe (NieuwElan) en W.N. Roest (PvdA)

Openlng en vaststellen agenda

Opening door voorzitter. Mevrouw Vorenkamp, de heren Lekx, Ceurts, Bontekoe en Roest

zijn verhinderd. De heer DeJeu en mevrouw De Groot komen later.

De agenda wordt, onder toevoeging van 4 moties vreemd aan de orde bij agendapunt 16,

vastgesteld.

la ln memorlam de heren M.E.P. Ceulen en G. Dfikman

De voorzitter herdenkt de heer Ceulen, raadslid in de voormalige gemeente Boskoop tot
de fusie en raadscommissielid sinds 2015 en de heer Dijkman, raads- en commissielid in

de voormalige gemeente Alphen aan den Rijn.

Benoeming en beëdiglng raadscommlsslelid ChristenUnle,

de heerJ. Venema
De heer Venema wordt unaniem tot raadscommissielid benoemd en legt de eed af.
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Vaststellen beslultenlflst raadsvergadering I 4 december 2O17

De bes lu ite n I Ust wordt ongewijzigd vastgesteld.

Vragen raadsleden
N.a.v. de vragen van Mevrouw Blom (ChristenUnie) over mogelijke huisvesting van

arbeídsmigranten aan de Westzijdeweg in Hazerswoude Dorp, antwoordt wethouder Van

As dat de gemeente direct handhavend zal optreden zodra in strud met de regelgeving

wordt gehandeld.

Mevrouw Verschuur stelt vragen over Nedcargo, naar aanleiding van de aankoop van de

grond voor de uitbreiding van de Container Terminal: wat is de stand van zaken, staat de

aankoop van benodigde grond vast voor een bedrag van 4 miljoen euro? Wethouder Van

As geeft de laatste stand van zaken weer: de samenwerkings-overeenkomst tussen de

gemeente en Nedcargo had een expiratiedatum van 2l december 2017. De overeenkomst

is door Nedcargo op l5 december om diverse redenen ontbonden. Voor het bouwen van

een logistiek distributiecentrum is de overslagterminal Steekterpoort een zeer geschikte

locatie. Ondanks dat de overeenkomst formeel is ontbonden, is er contact gebleven

tussen gemeente en Nedcargo en wordt naar aanleiding daarvan een nieuwe aanbieding

voorbereid. Deze wordt aanstaande dinsdag in het college besproken; deadline is l5
februari as. De raad wordt over een en andervia een brief geïnformeerd. Wat betreft de

gronden: die worden pas afgenomen als een overeenkomst is getekend.

De heer Van der Nat heeft naar aanleiding van berichtgeving in het AD rondom het

Schiphol overleg vragen over de wijze waarop het Alphense college haar rol daarin vervult

of beter gezegd niet vervult. Wethouder De Leest antwoordt dat: Schipholvan groot

economisch belang is maar ook leidt tot overlast. Deze gemeente ondersteunt daarom, in

GroeneHartverband, de campagne "geef stilte een stem". Recentelijk is de Beleidsregel

Wonen en vliegen 20 Ke-contour Schiphol door de raad vastgesteld. ln de omgevingsraad

nemen geen individuele gemeenten deel, maar clusters, waaronder het cluster Groene

Hart. Tot slot wijst de wethouder er op dat besluiten aangaande de uitbreiding van

Schiphol een bevoegdheid van het ministerie rs.

Lijst ingekomen mededelingen en brleven
. Op verzoek van de heren Van Beek en Van Zuylen wordt de vraag om de

collegebesluiten 9 (Bionet Zwammerdam Energieneutraal) en l0 (windmolenpark

Rijnwoude) te bespreken in commissieverband doorgeleid naar de agendacommissie.
. Nummer 2l: mevrouw Verschuur maakt zich zorgen om staat van onderhoud SAT;

door lekkage is sprake van gladheid wat tot gevaarlijke situaties kan leiden. Wil dit in
commissieverband bespreken. Ook dit wordt aan agendacommissie voorgelegd.

. Nummer 28: promotiefilmpjes college: mevrouw Verschuur vindt het niet juist dat

deze filmpjes uit gemeenschapsgeld worden betaald;dit geld had nuttiger kunnen

worden besteed.

De raad stemt in met de overige afdoeningsadviezen, o.a. het vrijgeven voor inspraak van

twee (ontwerp)bestemmingsplannen en het verzenden van de antwoordbrief aan Holland

Rijnland over de Kadernota 2019.

Bespreekstukken

5 Vaststellen Masterplan Archeon - Burggooi en beschlkbaar stellen mlddelen, met de 8e
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wljzlging van de Programmabegrotlng 2018 (167289')

Aan de orde gesteld in de raadscommissievergadering van I I januari 2018.

De meeste fracties uiten waardering en instemming voor het voorstel om Archeon ruimte

te bieden voor een volwaardige entree, betere parkeergelegenheid, betere bereikbaarheid

en een veilige toegangsweg. Gevraagd wordt snel aan de gang te gaan met een veilige

ontsluiting van Archeon. Er wordt aandacht gevraagd voor een

openbaarvervoerverbinding naar Archeon. Het haalbaarheidsonderzoek naar het

scheepvaartmuseum past in het promoten van Alphen aan den Rijn en draagt bij aan

verdere groei van de recreatieve sector. Om Archeon op lange termijn toekomstbestendig
te laten zijn, wordt nadrukkelijk gesteld dat vooral andere partijen aan zet zijn dan de

gemeente. Fracties zullen krit¡sch naar toekomstige investeringen kijken, er is geen

sprake van een openeinderegeling. Er wordt aandacht gevraagd voor de positie van de

huurders van het volkstuinencomplex.
De fractie van Beter Alphen is tegen het voorstel: waarom 1,7 miljoen euro betalen voor

grond die in bezit blijft van projectontwikkelaar?

WethouderVan Velzen zegt toe nog dit jaar de voorbereiding van de wegeninfrastructuur

rond Archeon te starten zodat de weg in 2020, gelijk met oplevering van Burggooi,

gereed is. Ook de genoemde OV-verbinding en duidelijkheid voor volkstuinencomplex

neemt hij mee,

De raad besluit met de stem van Beter Alphen tegen en de stemmen van CDA, NieuwElan,

VVD, PvdA, Lijst Rob de Vries, ChristenUnie, Groenlinks, SGP, D66, RijnGouwelokaal,

GroeneHartDemocraat en SP voor:

l. Het ruimtelijke kader voor de toekomstige ontwikkeling van Archeon-Burggooi binnen

het Masterplan Archeon-Burggooi vast te stellen.

2. Uitvoering te geven aan het ruimtelijk kader door:

2.1. een wijziging op het vigerende bestemmingsplan voor te bereiden en hiervoor

een krediet ad € 100.000,- beschikbaar te stellen en dit te dekken door een

onttrekking aan de reserve grondexploitatie;

2.2. een deel van de grond van Burggooi aan te wenden voor de toekomstige

uitbreiding van Archeon, en de projectschade die als gevolg hiervan ontstaat voor

de ontwikkelaar ad € 1 .710.000,- te vergoeden en te dekken door een

onttrekking aan de reserve grondexploitatie;

2.3. een alternatieve ontsluiting voor Burggooi te realiseren met een rechtstreekse

aansluiting van Burggooi op de Goudse Schouw, conform model "onderlangs" en

hiervooreen krediet beschikbaarte stellen ad € I .255.628,- deze kosten op te

nemen in de grondexploitatie Burggooi, waarbij voor de dekking een bijdrage van

de ontwikkelaar ad € 500.000,- wordt verwerkt en deze wijziging van de

grondexploitatie in de begroting te verwerken via de eerst volgende actualisatie

van het MPG (MeerjarenPerspectief Grondexploitaties).

3. Het college opdracht te geven de financiële en juridische haalbaarheid van de

hieronder genoemde ontwikkelingen nader te onderzoeken en hiervoor een krediet

ad € 50.000,- beschikbaar te stellen en dit te dekken door een onttrekking van de

reserve grondexploitatie:

a bouwen van een Nationaal Romeins Scheepvaartmuseum;

b verleggen van de entree Archeon;

c verbeteren parkeerplaats inclusief toegangsweg parkeerplaats Archeon;
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d realiseren van een volwaardige en veilige langzaamverkeersverbinding;

e borgen van de blauwe en groene (hoofd)structuur;

f inrichten en uitwerken van een governance.

4. De toekomstige ¡nvesteringsvoorstellen voor Archeon integraal af te wegen in

combinatie met andere grote investeringen of in welke mate gemeente Alphen aan

den Rijn financieel kan bijdragen aan deze toekomstige ontw¡kkelingen.

5. De wijziging van de programmabegroting 20.l8 vast te stellen.

Toekomst theater Castellum en beschikbaar stellen extra middelen, met de 9" wfiziging
van de Programmabegroting (t 645 I 7)

Aan de orde gesteld in de commissievergadering van l8 januari 2018.

Er worden twee moties ingediend.

De heer Wienbelt licht de motie van de VVD toe waarin wordt gevraagd de plannen

zodanig te faseren dat eerst een duidelijke resultaatverbetering voortheater, bioscoop en

horeca wordt bereikt, alvorens over te gaan tot verdere voorstellen m.b.t. het

activiteitenaanbod op basis van een brede openstelling.
De heer Van der Nat licht de motie van de SP toe waarin het college wordt gevraagd met

een plan te komen vooreen poppodium. ln dat plan moeten verschillende

locatiemogelijkheden worden onderzocht met mogelijkheden voor oefenruimtes en eigen

zaal (voor optredens).

Een aantal fracties is positief kritisch over het voorliggende voorstel. Hiermee wordt een

fundamenteel andere richting ingezet voor Castellum. Daar zijn echter wel risico's aan

verbonden want ook scenario 2 is gebaseerd op aannames en veronderstellingen.

Positieve aspecten: meer activiteiten overdag, ook kwetsbare groepen kunnen een plek

krijgen. Partners moeten de toekomstv¡s¡e wel samen dragen. Het is van belang dat de

raad voortdurend wordt meegenomen in de verdere ontw¡kkeling en uitwerking van dit
voorstel: planning, exploitatie, aanbesteding, mee- en tegenvallers. De nieuwe richting

vergt een andere organisatie en sturing. Dit vraagt veel van management, bestuur en

gemeente waarbij de regierol van de gemeente erg belangrijk is. Neem de raad daarin

mee.

Mevrouw Verschuur is tegen dit voorstel: zo blijft Castellum een bodemloze put, wat

nodig is, is goede inkoop van producties en goedlopende horeca. Ook de fractie van RGL

heeft bedenkingen: al twaalf jaar moet geld worden toegelegd op het Castellum, een

theater mag geld kosten maarwaar eindigt dit? ls nog meer horeca wel lonend in Alphen

aan den Rijn?

Mevrouw De Croot was niet enthousiast over scenario 2. ls het eens met besl¡spunt 2, niet

met de overige punten. Er zijn veel accommodaties die iedere cent moeten omdraaien.

Wat RCL betreft, zal Castellum het moeten doen met de subsidie die ze nu hebben en een

investeringskrediet van 2 miljoen en niets meer. Het eind is niet in zicht.

Wethouder Van Velzen merkt op dat het huidige concept van Castellum (theater en

bioscoop) niet meer voldoet. Er moet een derde functie aan worden toegevoegd:

congressen en symposia. Om alle functies goed te kunnen faciliteren is, ruimtelijk gezien,

een aanpassing van het gebouw nodig. Daarin is ook ruimte voor een poppodium, met

een eigen ingang, bar. De gemeente zal de sturing op het transitieproces voor haar

rekening nemen en daarin nauw samenwerken met o.a. Boostpartners, Streetlive, Studio

Alphen, VOA, EDBA. Duurzaamheid staat voorop in verder uitwerking.
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De wethouder zegt toe tussentijds aan de raad te rapporteren over voortgang. De eerste

rapportage wordt in december 2018, of zo veel eerder als mogelijk, toegezonden en

bevat de volgende ondenrverpen: stand van zaken verbouwing, stand van zaken

onderzoek governance, stand van zaken horeca en exploitatie, stand van zaken

verhuringen. lndien er voor die tijd zaken zijn waarover de raad op de hoogte moet zijn,

zal dit via een brief aan de raad worden gemeld.

Op de vraag van de heer Wienbelt of de raad vóór onomkeerbare besluiten, en dan name

op het gebied van bedrijfsvoering (financiën, huurcontracten ed.) kan worden
geïnformeerd, zegt de wethouder toe na te gaan in hoeverre dit mogelijk is.

Stemverklarlngen:
De heer Wienbelt: stemt tegen, heeft de nodige bedenkingen maar is bereid positief

kritisch verdere uitwerking te volgen.

Mevrouw Keskin stemt, ondanks de nodige bedenkingen, voor. ls blij met de verzekering

van de wethouder dat het theater theater zal blijven en de raad wordt meegenomen bij de

uitwerking van de plannen.

De dames Verschuur en De Groot zijn tegen dit voorstel.

De moties van SP en WD worden ingetrokken en zullen later eventueel opnieuw worden

ingediend.

De raad beslult met de stemmen van VVD, RijnGouwelokaal en Beter Alphen tegen en de

stemmen van CDA, Lijst Rob de Vries, NieuwElan, PvdA, ChristenUnie, GroenLinks, SGP, SP

en D66 voor:

I de gemeentelijke toekomstvisie "Castellum; meer dan een theater alleen" vast te

stellen waarbij een transformatie in gang wordt gezet naar een multifunctioneel
gebouw met een theaterfunctie en bioscoop;

2 in te stemmen met de minimaal uit te voeren verbouwingen uit de uitwerking van

scenario 2 (tabel 1, blz.30) en het reeds gereserveerde investeringskrediet ad.

€ 2.000.000,- beschikbaar te stellen voor investeringen m.b.t. deze verbouwingen

aan Castellum die nodig zijn voor de het multifunctioneel gebruik van het gebouw;

3 in te stemmen met de aanvullende keuzes voor optimalisatie van de toekomstvisie uit

de uitwerking van scenario 2 (tabel 2,b|'2.31) en het investeringskrediet aan te

vullen met € 600.000 om de aanvullende verbouwingswensen voor optimaal bereik

van Castellum (cultureel, maatschappelUk en economisch) te realiseren en dit te
onttrekken uit de Nuonreserve;

4 vanaf 2022 het bestaande budget voor de exploitatiesubsidie aan Castellum
(inclusief taakstelling eigen vermogen) structureel te verhogen met € 426.500 en

deze structurele dekking vanaf 2022 te voorzien binnen het dan weer te ontstane
positieve saldo door afloop dan van alle lopende transformaties binnen programma

I en daartoe begrotingswijziging vast te stellen;

5 het bestaande budget voor de exploitatie van Castellum in de periode 2Ol8-2021
incidenteel te verhogen. ln 20.lB met€ 586.500 en van 2019-2021 met de bedragen

in de tabel financiële consequenties (inclusief taakstelling eigen vermogen), dit ten

laste te brengen van de algemene reserve en de daartoe bijgevoegde

beg roti ngswijziging vast te stel le n ;

6 het college de opdracht te geven het MJOP Castellum aan te passen, daarbij ook het

onderhoud en vervangen van de gebruikersvoorzieningen mee te nemen en de

financiële consequenties daarvan in 2018 voor te leggen aan de raad;

7 het college de opdracht te geven een governancestructuur te onderzoeken die past
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bU het multifunctionele karakter van het gebouw en de exploitatie conform de

toekomstvisie;

8 de verhuur aan maatschappelijke organisaties in Castellum van algemeen belang te

verklaren zoals bedoeld in artikel 25h, vijfde lid, van de Mededingingswet;

9 de wijziging van de programmabegroting 2018 vast te stellen.

Beschikbaar stellen aanvullende kredieten aanslu¡t¡ng parkeergarage cBA op Aarhof, met

de 6" wfizlglng van de Programmabegroting 2018 (170388)

Aan de orde gesteld in de raadscommissievergadering van l8 januari 20.lB.

CDA, ChristenUnie, D66, Groenlinks, NieuwElan, PvdA, RCL en SP zijn positief over het

voorstel en wachten de verdere uitwerking af. De raad wil daar nauw bij betrokken blijven,

ook bij de uitwerking van de plannen voor de appartementen.

De heer Wienbelt is ook positief maar ziet nog wel veel onzekerheden als het gaat om de

draagkracht van het Aarhofdak, inpassing in de omgeving en het aantal parkeerplaatsen.

Zalwel voor stemmen. SP vindt het jammer dat aanvullende kredieten nodig zijn.
Wethouder Van As zegt dat de appartementen opbrengst genereert om de vernieuwing te

financiering. De bouwhoogte is nog wel een aandachtspunt. Zal de raad over het vervolg

van het overleg op de hoogte houden.

De raad besluit unaniem:
I een aanvullend investeringskrediet ad. € L740.000,- beschikbaar te stellen voor de

optimalisatie van de aansluiting van de parkeergarage en fietsenstalling op de Aarhof;

2 de eenmalige kosten ad.€747.647,- uit deze investering te dekken uit de reserve

cBA die gevoed wordt door een onttrekking aan de reserve NUON;

3 de bouw- en sloopkosten ad. € 992.353,- uit deze investering te activeren en af te

schrijven in 40 jaar;

4 de kapitaallasten (rente + afschrijving) van de bouw- en sloopkosten van gemiddeld

€37.523 per jaar te dekken uit de reserve cBA die gevoed wordt door een onttrekking

aan de reserve NUON ad. € L500,934,-;
5 de NUON reserve te zuner tijd weer te compenseren met opbrengsten vanuit de

toekomstige ontwikkeling van de uitbreiding van de Aarhof
6 de wijziging van de programmabegroting 20.l8 vast te stellen.

Hamerstukken (met evt een kone stemverklaring)

Beschikbaar stellen aanvullende kredleten reallsatie bieb-archief, parkeergarage en

fietsenstalling, met de 7" wijziging van de Programmabegroting 201 8 (t 3l 940)

Aan de orde gesteld in de raadscommissievergadering van l8 januari 2018.

Mevrouw Keskin licht de motie Groen Dak van PvdA en RCL toe, waarin het college wordt
verzocht een groen dak (begroeid dak) te realiseren op het gebouw van de bibliotheek
(cBA-gebouw).

Stemverklaringen
Mevrouw Verkleij en mevrouw De Croot vinden het jammer dat aanvullend krediet nodig is
maar zijn tevreden over het resultaat.
Mevrouw Prins is verheugd over huisvesting voor de bibliotheek maar uil zorg over de

exploitatie en vraagt aandacht voor inrichten van de fietsenstalling, bij de bibliotheek en in

het overige winkelgebied.

De heer Wienbelt uit zorgen over exploitatie en venvacht concrete voorstellen hieromtrent

8
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in Kadernota

De heer Van der Nat is voor een centrale bibliotheek maar stemt niet in met extra budget

door een verkeerd gelopen aanbesteding. Stemt tegen.

Met de toezegging van wethouder Van Velzen dat hij op zoek gaat naar een innovatieve en

duurzame overdekking van het garagedak, die beduidend minder duur is dan de genoemde

3 à 5 ton, wordt de motie nlet ln stemming gebracht.

De raad besluit met de stemmen van de SP tegen en de overige raadsleden voor:

I een aanvullend ínvesteringskrediet ad. € 1.203.556 beschikbaar te stellen voor de

realisatie van de Combinatie Bibliotheek-Archief met parkeergarage en fietsenstalling

en deze investering te activeren en af te schrijven in 40 jaar;

2 de kapitaallasten (rente + afschrijving) van gemiddeld € 45.509 perjaarte dekken uit

de reserve huisvesting bibliotheek die gevoed wordt door een onttrekking aan de

reserve NUON ad. € 1.820.378,-;
3 de wijziging van de programmabegroting 2018 vast te stellen.

lnstemmen met Bus¡nesscase Parkeerexploitatle, met de 10" wijziging van de

Programmabegroting 2018 (t 69474,
Aan de orde gesteld in de raadscommissievergadering van I I januari 2018.

Stemverklaringen:
De heer Morssink stemt in maar uit zich kritisch over bezoekersregeling.

De heerVan Zuylen is tevreden over de kostendekkendheid, zal de verlaging van het tarief
voor een derde auto krit¡sch volgen.

Mevrouw De Groot is principieel tegenstander van bewonersvergunningen en het verhogen

van de tarieven bezoekersvergunningen. Zal tegen stemmen.

Mevrouw Verschuur is tegen dit voorstel. Vreest dat een tekort aan parkeerplaatsen zal

ontstaan.
De heer Coedegebuure is kritisch t.o.v. de bezoekersregeling, wil dat op andere wijze

regelen. Vraagt dit in de evaluatie mee te nemen.

De raad besluit met de stemmen van Rijncouwelokaal en Beter Alphen tegen:

I in te stemmen met de businesscase om de parkeerexploitatie kostendekkend te maken

door:
o het tarievenstelsel voor vergunningen te vereenvoudigen;
. een digitale bezoekersregeling in te voeren;
. digitale handhaving in te voeren en de privacy aspecten hiervan nader uit te

werke n;

. een voorstel uit te werken tot inbesteden van parkeerhandhaving bij Coöperatie

ParkeerService U.4., dit voorstel in de l" helft van 2018 uit te werken en aan te

biede n;

2 de financiële consequenties die samenhangen met de Business Case Parkeren meerjarig

budgettair neutraal te ven¡verken in de bijgevoegde begrotingswijziging.

l0 Beschikbaar stellen extra Investeringskredleten voormalig raadhuis Boskoop, met de 5e

wijziging van de Programmabegroting 2018 (l69557)
Aan de orde gesteld in de raadscommissievergadering van I I januari 2018.

De raad besluit unanlem:
I een extra investeringskrediet ad. € 74.055,- beschikbaar te stellen voor investeringen

voorde verbouwing van het monumentale deel en de structurele dekking van de

7



benodigde kapitaallasten (rente + afschrijving) van gemiddeld € 3.925,- per jaar

conform de systematiek van stringent begrotingsbeleid te vinden binnen programma I ;

2 een extra investeringskrediet ad. € 10.264,- beschikbaar te stellen voor investeringen

voor de verbouwing van het middendeel (bibliotheek) en de kapitaallasten (rente +

afschrijving) van gemiddeld € 544,- per jaar te dekken middels een storting vanuit de

reserve huisvesting bibliotheek Boskoop ad. € 13.600,- in de "reserve vrijval

kapitaallasten bibliotheek Boskoop";

3 een extra investeringskrediet ad. € I .049.405,- beschikbaar te stellen voor

investeringen voor de verbouwing van het nieuwbouwdeel (onderwijs) en de

kapitaallasten (rente + afschrijving) van gemiddeld € 55.618, per jaar te dekken uit de

reserve onderwijshuisvesting die gevoed wordt door een onttrekking aan de reserve

NUONad.€1.390.462,-;
4 de wijziging van de programmabegroting 2018 vast te stellen.

il lnstemmen met ¡nd¡enen verzoek bü B¡ZK tot het verstrekken bijdrage van 70 96 in de reeds

gemaakte kosten voor opspor¡ng en rulmlng van niet gesprongen explosleven (165695)

De raad beslult unanlem:

akkoord te gaan met het indienen van een verzoek bij het ministerie van B|ZKtot het

verstrekken van een bijdrage van 70 %inde kosten vooropsporing en ruiming van niet

gesprongen explosieven bij een viertal projecten in de gemeente Alphen aan den Rijn ter
grootte van in totaal€ 67.806,41 (bijdragebedrag a 7O%: € 47.464,48)

12 Vaststellen beheersverordening Heimanswetering (165761)

De raad besluit unaniem:

I De Beheersverordening Heimanswetering, Alphen aan den Rijn 2018 met

identificatienummer NL.lMRO.0434.Aheimanswetering-VAOl met de bijbehorende

bestanden vast te stellen;

2 de analoge afgeleide verbeelding van de Beheersverordening Heimanswetering, Alphen

aan den Rijn 2018 vast te stellen;

3 geen exploitatieplan vast te stellen op grond van artikel 6.12, lid 2 van de Wet

ruimtelijke ordening.

l3 Vaststellen beheersverordening Hazerswoude-Dorp (165763)

De raad beslult unaniem:

I De Beheersverordening Hazerswoude-Dorp 2017 met identificatienummer
NL.lMRO.04S4.HDhazerswoudedorp-VAOl met de bijbehorende bestanden vast te

stelle n;

2 de analoge afgeleide verbeelding van de Beheersverordening Hazerswoude-Dorp 20.l 7

vast te stellen;

3 geen exploitatieplan vast te stellen op grond van artikel 6.12, lid 2 van de Wet

ruimtelijke ordening.

Vaststellen programma en overzlcht voorzieningen in de huisvesting 20t 8 (l6044n
De raad besluit unaniem:
I het programma en overzicht voorzieningen in de huisvesting 2018 vast te stellen voor

een bedrag van € 54.000;

2 overeenkomstig artikel l4 van de Verordening voorzieningen ondenruijshuisvesting
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Alphen aan den Rijn 20ì 5, de schoolbesturen op de hoogte te stellen van dit besluit

t5 Vaststellen beleldsnotitie bomen 2Ol7 (16441 4,
Aan de orde gesteld in de raadscommissievergadering van I I januari 2018.
Stemverklaring
De heer Ensing bedankt voor de toezegging over de compensatie voor het rooien van
bomen binnen een redelijke termijn.
De raad beslult unaniem:
I in te stemmen met beleidsnotitie bomen 2017, met de volgende uitgangspunten: over

beeldkwaliteit, de ecologische waarde en communicatie

- inwoners betrekken bij de totstandkoming van het nieuwe bomenbeleid, de nota
beschermwaardige bomen en het groenstructuurplan;

- opstellen van een Lijst beschermwaardige bomen' en potentiebomen;

- instellenbomenbalans;

- verbeteren van de communicatie over bomen;
2 in te stemmen met het oprichten van een bomenpanel.

t 6 Motles en sluiting
. Motie VVD (toegelicht door de heer Prins) waarin wordt voorgesteld de

ramingenmethodiek (die ten grondslag ligt aan recent opgetreden verschillen tussen
ramingen en concreet benodigde bedragen) gebruikt voor diverse raadsvoorstellen te
evalueren, wordt ontraden door het college. Wethouder Du Chatinier noemt dit
incidenten.

De heer Prins vindt het jammer dat zelfreflectie bij het college ontbreekt.
De motle wordt verworpen met de stemmen voor van VVD, PvdA, SCP, RCL en SP.

o Motie GL, CDA, NE en PvdA (toegelicht door de heer Driesen) waarin het college wordt
gevraagd via een beginspraak samen met de Stichting Alpense Kinderboerderijen een

visie te ontwikkelen op de kinderboerderijen en op basis hiervan de financiële situatie
in kaart te brengen, wordt door het college overgenomen en niet in stemming
gebracht.

. De motie van de SP (toegelicht door de heer Van der Nat) waarin het college wordt
verzocht zich uit te spreken tegen gaswinning in het Croene Hart door zich als
gemeente gasboringvrij te verklaren en zich aan te sluiten bij het verzet van lokale
overheden tegen exploitatie van het Papekopveld nabij Woerden en het gasveld bij
Haastrecht, is overbodig. Dit is reeds gebeurd. De mot¡e wordt n¡et ¡n stemm¡ng
gebracht.

. De motie van SP (toegelicht door de heer Van der Nat) om als gemeente aan te sluiten
bij de statiegeld alliantie wordt overgenomen en niet in stemming gebracht. Dit past in
het gemeentelijke grondstoffenbeleid en de aanpak zwerfafval.
Mevrouw Verschuur doet de suggest¡e om te handhaven en bekeurend op te treden bij
zwerfafval

Sluiting
De voorzitter sluit de vergadering om 23.05 uur.

Vastgesteld in de gemeenteraadsvergadering van 22 februari 20.l8,
de griffier, de voorzitter,
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Motie Castellum n.a.v. agendapunt 6 (ingetrokken)

De raad van de gemeente Alphen aan den Rijn in vergadering bijeen op donderdag25
januari 2018,

gehoord de beraadslaging in de vergadering,

overwegende dat:

L. Er een transformatie moet plaats vinden voor theater Castellum teneinde de
financiële resultaten te verbeteren en uiteindelijk tot een levendig gebeuren in de
gemeente te maken ,

2. Het voorstel gebaseerd wordt op een aanzienlijke resultaatverbetering op de huidige
hoofdactiviteiten theater, bioscoop en restaurant.

constaterende dat:

het voorliggende voorstel te veel onzekerheden bevat en te veel zaken tegelijkertijd aanpakt

Verzoekt het college :

L. De plannen zodanig te faseren dat eerst een duidelijke resultaatverbetering voor theater,
bioscoop en horeca wordt bereikt waardoor de plannen meer focus krijgen en niet over
een te breed spectrum moeten worden gemanaged,

2. De voorgenomen investeringen in lijn hiermee te faseren,
3. Vervolgens een evaluatiemoment in te lassen en de resultaten aan de raad voor te

leggen,

4. Bij een positief resultaat met voorstellen te komen voor een breed activiteitenaanbod op
basis van een brede openstelling.

En gaat over tot de orde van de dag.

Fractie VVD

B. Wienbelt
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Motie Noodplan poppodium (ingetrokken)

Toekomstvísie Castellum en beschikbaar stellen middelen (t645L7)

Gemeenteraad van Alphen aan den Rijn bijeen op 25 januari 2018 (agendapunt 6),

Overwegende dat:
. ln de bouwplannen voor het vernieuwde theater Castellum bleek dat er ruimte was voor tal

van activiteiten op cultureel gebied. Cultuur, media, theater en kleinkunsÇ alles krijgt haar

plek straks.

. Op het gebied van de Alphense popcultuur echter te weinig ruimte bleek. Voor vele bandjes,

muzikanten en muziekliefhebbers lijkt weer geen vaste plek te zijn in Alphen aan den Rijn.

. De kans aanzienlijk is dat er binnen het vernieuwde plan voor Theater Castellum geen

toekomst meer is voor een poppodium

ls van mening dat:
o Er in de gemeente Alphen aan den Rijn behoefte is aan een poppodium
o Popcultuur een verrijking is van het culturele aanbod
o Er met CUTE, Tienercentrum MAX en anderen voldoende mogelijkheden zijn om met een

mooi aanbod aan popcultuur te komen

Verzoekt het college om:
o Met een uitgewerkt plan te komen naar de mogelijkheden om te komen tot een poppodium
o ln dat plan niet enkel een kostenberekening te maken maar ook verschillende locatie

mogelijkheden te onderzoeken
o ln dat plan ook de komst van oefenruimtes en eigen zaal (voor optredens) mee te nemen
o Dit uitgewerkte plan aan te bieden aan de onderhandelaars voor een nieuwe coalitie 20L8-

2022

En gaat over tot de orde van de dag.

Harre van der Nat, SP.
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MOTIE Groen dak b¡bliotheek
(niet in stemming gebracht na toezegging wethouder)

Gemeenteraad van Alphen aan den Rijn bijeen op 25 januari 2018 (agendapunt 8),

De raad gehoord de beraadslaging,

Constaterende, dat

- De daktuin op het gebouw van de bibliotheek (cBA-gebouw) met veel enthousiasme is
ontvangen;

- Na de aanbesteding voor het realiseren van de bibliotheek sprake is van een
overschrijding van het beschikbare budget;

- Door deze overschrijding de keuze is gemaakt om de daktuin op het gebouw niet te
realiseren;

- ln de gemeente Alphen aan den Rijn veel aandacht bestaat voor duurzaamheid en
duurzame mogelijkheden voor gebouwen;

Overwegende, dat

- De daktuin vervangen dient te worden met een duurzaam alternatief, zoals een groen dak
(begroeid dak);

- Het realiseren van een groen dak past binnen de ambities die de gemeente heeft
geformuleerd op het gebied van duurzaamheid;

Verzoekt het college een groen dak (begroeid dak) te realiseren op het gebouw van de
bibliotheek (cBA-gebouw);

En gaat over tot de orde van de dag.

PvdA-fractie RijnGouweLokaal

Ank de GrootGulhan Keskin-Akdemir

l.U t lGouweLol<aal
@ -T_
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CDAGROENLINKS
Motie vreemd aan de orde:

Beginspraak toekomst Stichting Alphense Kinderboerderijen (overgenomen,

wordt toezegging)

De raad van Alphen aan den Rijn in vergadering bijeen d.d.25januari 2018

De Raad,

overwegende:
o In de begroting een van de Stichting Alphense Kinderboerderijen (SAK),

beheerder van drie Alphense kinderboerderijen, een tekort van circa € 3500,-- is
voorzien.

o Dat de SAK voorziet dat komend jaar € 20.000,-- extra budget voor inzet
professionele beheerders noodzakelijk is om de kinderboerderijen op een goede
manier te exploiteren.

o Dat daarbij is geen rekening gehouden met exploitatierisico's die oa ontstaan ten
gevolge van wettelijke maatregelen tegen insleepziekten zoals vogelgriep, q-
koorts .

o De belangrijke maatschappelijke functie die de SAK vervult op het gebied van
educatie, dierenwelzijn, recreatie, ontmoeting en participatie.

o Dat zowel de gemeente als de SAK behoefte hebben aan een breed gedragen
toekomstvisie over de ontwikkeling van de kinderboerderijen in Alphen aan den
Rijn.

o Dat het de SAK ontbreekt aan de capaciteit om dit beleid alleen te ontwikkelen,
omdat zijhaar handen vol heeft aan het reguliere beheer van de kinderboerderijen
(zie ook de brief aan de raad van 11 oktober).

o De verordening beginspraak van de gemeente Alphen aan den Rijn, die het
betrekken van bewoners en andere stakeholders bij invulling van lokale
maatschappelijke opgaven bevordert.

verzoekt het college:

o Via een beginspraak samen met de SAK een visie te ontwikkelen op de
kinderboerderijen in Alphen aan den Rijn

. Daarin te onderzoeken wat de maatwerk behoeften zijn van huidige en toekomstige
doelgroepen per kinderboerderij, met name op gebied van educatie, zotg, participatie,
ontmoeting en recreatie.

r3



In de beginspraak te spreken over welke standaarden we aan dierenwelzijn stellen en
daarbij gebruik te maken van de richtlijnen van het kinderboerderijenbesluit.
(www.diervriendelijkekinderboerderij en.nl)

Daarbij een brede groep stakeholders te betrekken, met name de SAK, bezoekers,
bewoners, scholen, natuur- milieueducatie, dierenwelzijn organisaties, de

kinderboerderijbranche, de vereniging voor duurzame ontwikkeling, zorginstellingen
en de vrijetijd- en recreatiesector.

Afspraken te maken met de SAK over de uitvoering, rolverdeling en de middelen voor
het onderzoek en de beginspraak.
Aanvullende en in samenspraak met de SAK een onderzoek te doen naar de financiële
situatie in hetjaar 2018 en verder.

De resultaten van dit onderzoek te gebruiken bij de afwegingen of nadere financiën
noodzakelijkzljn voor de instandhouding van de kinderboerderijen.
De raad daarover te informeren.

en gaat over tot de orde van de dag.

a

a

o

o

o

René Driesen

Groenlinks Alphen aan den Rijn

Marjon Verkleij

CDA

Robert Jan Blom

NieuwElan

Henk Goes

PvdA
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Motie vreemd aan de orde - aansluiten bij de statiegeld alliantie
(overgenomen, wordt toezegging)

ln onze gemeente liggen er veel blikjes en kleine plastic flesjes op straat. Door het invoeren van
statiegeld kan dit verminderd worden. De statiegeld alliantie pleit daarom voor het invoeren van
statiegeld op blikjes en plastic flessen uit milieuoogpunt en voor het welzijn van mens en dier. Dit
initiatief is het waard om te steunen.

Overwegende dat
o De steun voor het vragen van statiegeld op blikjes en plastic flesjes in Nederland groeit.
¡ ln Nederland is er op dit moment alleen statiegeld op grote plastic flessen en bierflesjes.
o Het groeiende probleem van zwerfafual moet worden aangepakt;
. Op 25 November 2Ot7 is er een statiegeld alliantie gestart, waarin organisaties uit Nederland

en België de handen in een geslagen hebben voor de uitbreiding van statiegeld. Het gaat
hierbij om consumenten, milieuorganisaties, vakbonden en bedrijven. Door zich aan te
sluiten bij de alliantie vragen zij hun regering om statiegeld op alle PET-flessen en blikjes in te
voeren;

o Uit een onderzoek van Onderzoekbureau CE Delft is gebleken dat bij het invoeren van
statiegeld het zwerfafual in Nederland zal afnemen met 80%;

o Zwerfafual een hardnekkig probleem is en een bedreiging vormt voor het milieu, de
volksgezondheid en dierenwelzijn. Dit geldt niet alleen voor onze gemeente maar ook voor
de rest van Nederland;

o De Tweede Kamer begin februari het rapport 'kosten en effecten op kleine flesjes en blikjes'
behandelt in het algemene overleg circulaire economie;

. Straten, bermen en strandjes hierdoor vrij van plastic flesjes en blikjes blijven;
o De gemeenten, en daarmee de belastingbetaler, jaarl'rjks een besparing oplevert op de

opruimkosten va n zwerfafua l;
. We hierdoor PET-plastic en aluminium recyclen op een efficiënte manier;
. We ons steentje bijdragen aan de strijd tegen klimaatverandering . Door efficiënter gebruik

van materialen wordt minder CO2 uitgestoten en minder afval verbrand;

ls van mening dat
o Het gebruik van blikjes en plastic flesjes naar beneden moet;
¡ Landen als Duitsland, Noorwegen en Denemarken al een statiegeld systeem hebben op

kleine plastic flesjes en blikjes. Door de invoering hieruan is het gebruik van plastic flesjes en
blikjes drastisch omlaag gegaan.

o Het invoeren van statiegeld op blikjes en kleine plastic flesjes effectief is;
o Dat bij het verminderen van zwerfafual dit ook ten goede komt van dierenwelzijn, de

volksgezondheid en het milieu;

Verzoekt het college om
¡ Namens de Gemeente Alphen aan den Rijn steun uit te spreken voor de statiegeld alliantie

door zich hierbij aan te sluiten.

En gaat over tot de orde van de dag.
Harre van der Nat, SP.
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Motie vreemd aan de orde - Geen Gaswinning in het Groene Hart
(niet in stemming gebracht)

Onderwerp: Aansluiten bij verzet tegen gaswinning in het Groene Hart

De raad van Alphen aan den Rijn in vergadering bijeen op donderdag 25 januari2OLS,

Constaterende dat:
o Vermilion Oil & Gas Netherlands BV een aardgas opsporingsvergunning bezit voor

een gebied dat de helft van het Groene Hart beslaat, en een aardgas
winningsvergunning bezit voor het Papekopveld nabij Woerden;

o Beide vergunningen tot 2031 geldig zijn en dan vernieuwd kunnen worden;
o Reeds in 2015 Vermilion Oil & Gas Netherlands BV de verkenningsfase van

exploitatie van het Papekopveld is begonnen;
o Vermilion een juridische strijd voert met de gemeente Krimpenerwaard om een

vergunning te krijgen om hier gas te kunnen gaan winnen;
o Een sterke correlatie tussen bodemverzakking en gaswinning bestaat;
o Gaswinning kan leiden tot geïnduceerde bevingen;
o Er geen garantie is dat er bij exploitatie van het Papekopveld en het gasveld bij

Haastrecht in Alphen aan den Rijn geen bodemverzakking zal plaatsvinden;
o Er geen draagvlak onder de inwoners van het Groene Hart is voor exploitatie van

fossiele brandstoffen vanuit de ondergrond ongeacht het reservoirgesteente;
o De gemeenten Bodegraven-Reeuwijk en Krimpenerwaard alsmede provincies Zuid-

Holland en Utrecht zich openlijk hebben uitgesproken tegen exploitatie van het
Papekopveld en het boorveld bij Haastrecht;

Overwegende dat:
o De ambítie om te komen tot een meer duurzame samenleving zonder olie- en

gasboringen door meerdere partijen in deze raad gesteund wordt;
o Het Groene Hart door inklinking van veengronden reeds worstelt met bodemdaling;
o Gasboringen in welke gesteente type dan ook in tegenstelling zijn met de ambitie van

een duurzame samenleving;
o Dit college in haar beantwoording van door de SP fractie gestelde schriftelijke vragen

in juni 201-7 bevestigde gaswinning in het Groene Hart onwenselijk te vinden;

Verzoekt het college:
o Tich uit te spreken tegen gaswinning in het Groene Hart door zich als gemeente

gasboringvrij te verklaren en zich aan te sluiten bij het verzet van lokale overheden
tegen exploitatie van het Papekopveld nabij Woerden en het gasveld bij Haastrecht.

En gaat over tot de orde van de dag.
Harre van der Nat, SP
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Motie vreemd aan de orde (verworpen)

Onderwerp: primaire budgetramingen versus uiteindelijke kosten in kredietvoorstellen

De raad van Alphen aan den Rijn in vergadering bijeen d.d. 25 januari 2018

Overwegende dat:
o Het regelmatig voorkomt dat in de kadernota opgenomen bedragen veel te laag zijn geraamd
o Hierdoor onverwacht hoge uitnemingen uit reserves (o.a. de Nuon reserve en reserve

grondexploitaties) gedaan moeten worden.
o Er in de raadvergadering drie voorbeelden van dergelijke tegenvallers behandeld zijn:

gemeentehuis Boskoop (EUR 1,13 miljoen), de bibliotheek (EUR L,8 miljoen excl. deal met
Aarhof) en Castellum (EUR 0,6 miljoen).

o Deze tegenvallers de investeringsruimte van de gemeente aantasten

Verzoekt het college:
o Te evalueren hoe deze forse verschillen tussen raming en uiteindelijk voorstel hebben kunnen

ontstaan voor deze drie projecten
o Hieruit voorstellen te doen voor de verbetering van de (algemene) ramingsmethodiek voor de

kadernota
¡ Over het eerste gedachtestreepje te rapporteren in de eerstkomende raadsvergadering en de

verbeterpunten mee te nemen voor de eerstkomende kadernota

En gaat over tot de orde van de dag

VVD fractie

Robbert Prins
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